
Miskolc Megyei Jogú Város
Roma Nemzetiségi Önkormányzata

JK: 314.028-1/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2016. február 01.
napján 09.00 órai  kezdettel  tartott  rendkívüli testületi üléséről, Miskolc Megyei Jogú Város
Polgármesteri Hivatalának Ferdetetős Tárgyalójában.

Jelen vannak: 
• Váradi  Gábor  elnök,  Gulyás  Ferenc  elnökhelyettes,  Botos  Ferenc  és  Lakatos  Ernő

testületi tagtestületi tagok
• Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről: Tóthné dr. Pail Erzsébet

jogi ügyintéző, Sipos Melinda önkormányzati referens

Meghívottak: Tamás Attila, Dr. Tompa Sándor önkormányzati képviselő

Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket, a Hivatal munkatársait.
Megállapítja,  hogy  a  Testület  4  képviselője  megjelent,  a  testületi  ülés  határozatképes,  amit
megnyit. 
Kéri,  hogy szavazzanak a jegyzőkönyvvezető, valamint a jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről.
Jegyzőkönyvvezetőnek Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Gulyás Ferencet javasolja.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  4 igen szavazattal
elfogadta, és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

A  Testület  a  jegyzőkönyv  hitelesítőjére  tett  javaslatot  3  igen,  1
tartózkodó  szavazattal  elfogadta,  és  megbízza  Gulyás  Ferencet a
jegyzőkönyv-hitelesítői feladat ellátásával.

Váradi Gábor elnök: Ismerteti a jelenlévőkkel, hogy rendkívüli ülés esetében nincs lehetőség
más  napirendi  pontok  tárgyalására,  csak  azokra,  amik  a  meghívóban  is  szerepeltek.  Kéri
képviselőtársait, hogy a napirendtől ne térjenek el.
Kifejti,  hogy a  rendkívüli  ülés  összehívására  azért  volt  szükség,  mert  fontos,  hogy döntésük
mielőbb megszülessen. 
Ismerteti  a  meghívó szerinti  napirendi  pontokat,  a  meghívó korábban elektronikus  formában
kiküldésre  került.  Megkérdezi,  hogy  van-e  javaslat,  észrevétel  a  napirenddel  kapcsolatosan.
Megállapítja, hogy nincs, így kéri, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

A  Testület  4  igen  szavazattal  a  rendkívüli  ülés  napirendjét  a
Meghívóban foglaltak szerint fogadta el.
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Napirendi     pontok:

1. Javaslat a Herman Ottó Iskola felhívásához történő csatlakozásra
Előterjesztő: Elnök

2. Javaslat szándéknyilatkozat meghozatalára Együttműködési megállapodás megkötésére
a „Legyünk Okosabbak” Szociális Szövetkezettel
Előterjesztő: Elnök

3.  Javaslat döntések  meghozatalára  a  Fővárosi  Közigazgatási  és  Munkaügyi  Bíróság
jogerős határozatában elutasított önkormányzati felülvizsgálati kérelem tárgyában

Előterjesztő: Elnök

1. napirendi pont: Javaslat a Herman Ottó Iskola felhívásához történő csatlakozásra

Váradi Gábor elnök: Mindenki értesült róla, hogy az elmúlt hetekben, hónapokban a Herman
Ottó Iskola tantestülete nyílt levélben fordult az Oktatási Államtitkársághoz, amelyben kifogást
emelt azokkal a dolgokkal kapcsolatban, amely a közoktatást állapotát illeti. Amikor ezt először
kiadták, sokan tudtak azonosulni vele, mert gyakorló szülőként nap mint nap tapasztalják azokat
a  problémákat,  amelyeket  az  iskola  megjelölt  a  nyilatkozatában.  A gyermekek  leterheltsége
komoly problémát jelent.
A Miskolci  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  vezetőjeként,  képviselőiként  hosszú  évek  óta
járnak  ki  iskolákba.  Azt  tapasztalják,  hogy  az  ott  történt  változások  hihetetlen  módon
megviselték az iskolák moralitását minden szempontból. Az elmúlt években azt látták, hogy van
egy igazgatója az iskolának, aki alapvetően nem más, mint egy báb, akinek nincs semmilyen
hatásköre, mert mindent „fentről” döntenek el,  egyfajta ideológiát határoznak meg az iskolák
számára.  Úgy  véli,  hogy  mindez  nem  hasznos,  mert  korábban  volt  egy  arculata  az
intézményeknek, ha bementek, tudott dönteni az igazgató egy-egy kérdésben. Ma már számtalan
helyen kell a kérdéseket engedélyeztetni. Példaként említi, hogy néhány éve szerettek volna a
Mentor-hálózatba 10-12 embert az iskolákban elhelyezni, hogy segítsék az ottani munkát annak
érdekében,  hogy  hatékonyabban  tudjanak  a  családokkal  is  kapcsolatot  tartani.  A  Klik-en
keresztül lehetett ezt kezdeményezni, de azóta sem kaptak rá választ. Az elmúlt időszak egyik
legrosszabb gyakorlata, amikor 16 éves korra lecsökkentették a tankötelezettség korhatárát. Napi
szinten látják, hogy az iskolák gyerekektől való szabadulása növekszik. Látszik az is, hogy egy
16  éves  gyerek  a  munkaerőpiacon  semmilyen  lehetőséget  nem  talál.  Tehát  ez  is  elhibázott
döntése volt a kormányzatnak. 
Önkormányzatuk az eddig felsoroltakon túl azért is csatlakozik a felhíváshoz, mert úgy gondolja,
hogy  Miskolc  Önkormányzatának  már  régen  csatlakozni  kellett  volna  ehhez  a
kezdeményezéshez,  és  akkor  nem  kellene  a  nemzetiségi  önkormányzatoknak  külön  erről
határozatot hoznia. Nagyon fontosnak tartja, hogy csatlakozzanak a kezdeményezéshez, illetve
szolidaritásukat fejezték ki azokkal a tanárokkal, akik bátor kiállásukkal fel merték vállalni azt,
hogy megszólalnak ebben az  ügyben,  és  részt  vállalnak egy olyan dolog kapcsán,  amely az
elmúlt években nagyon komoly változásokon ment keresztül. 
Nyílt  levelet  fogalmaztak  meg  az  iskolával  kapcsolatos  szolidaritásukkal  kapcsolatban  és
szeretné,  ha  döntenének  arról,  hogy  ezt  nyilvánosságra  hozzák,  illetve  arról,  hogy a  Roma
Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete csatlakozik a Fogadóóra elnevezésű szimpátia
tüntetéshez 2016. február 3-án. 
A napirend kapcsán két határozati javaslatot kíván megfogalmazni. Az egyik, hogy fogadják el a
nyílt levél kiadását, a második pedig, hogy csatlakoznak a kezdeményezéshez. 
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Megkérdezi,  hogy van-e kérdés,  észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról, hogy nyílt levelet tesznek közzé. 

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli  javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-1/2016.(II.01.) határozata:

Tárgy: Herman Ottó Iskola felhívásához történő csatlakozás nyílt levél keretén belül

Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata a  „Javaslat a Herman Ottó
Iskola  felhívásához  történő  csatlakozásra” című  szóbeli  előterjesztést  megtárgyalta  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a
Herman  Ottó  Iskola  felhívásához  történő  csatlakozásukat  egy nyílt  levél  keretén  belül  teszi
közzé.

Felelős: Elnök
Határidő: azonnal

Váradi Gábor elnök: Ezen a napirendi ponton belül még egy szóbeli határozati javaslatot kíván
megfogalmazni. 
Kéri, szavazzanak arról, hogy a miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat a 2016. február 3-i
Fogadóóra elnevezésű demonstrációhoz is csatlakozik.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli  javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-2/2016.(II.01.) határozata:

Tárgy: Fogadóóra elnevezésű demonstrációhoz történő csatlakozás

Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata a  „Javaslat a Herman Ottó
Iskola  felhívásához  történő  csatlakozásra” című  szóbeli  előterjesztést  megtárgyalta  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016.
február 3. napi Fogadóóra elnevezésű demonstrációhoz csatlakozik.

Felelős: Elnök
Határidő: azonnal
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2. napirendi pont: Javaslat  szándéknyilatkozat  meghozatalára  Együttműködési
megállapodás  megkötésére  a  „Legyünk  Okosabbak”  Szociális
Szövetkezettel

Váradi Gábor elnök: A „Legyünk Okosabbak” Szociális Szövetkezet vezetője Botos Ferenc,
azzal a kéréssel fordult hozzájuk, hogy szeretnének együttműködési megállapodást kötni a Roma
Önkormányzattal, melynek nem látja akadályát. 
Határozati javaslata úgy szól, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat szándékát fejezi ki azzal
kapcsolatban,  hogy  együttműködési  megállapodást  kíván  kötni  a  „Legyünk  Okosabbak”
Szociális  Szövetkezettel.  Megjegyzi,  hogy  majd  az  együttműködési  megállapodást  külön
határozatban fogják elfogadni.

Sipos Melinda: Felhívja a Testület figyelmét, hogy az együttműködési megállapodás aláírása
előtt legyenek kedvesek a dokumentumot a Hivatalnak is bemutatni ellenőrzésre.

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást, így fognak eljárni.
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés,  észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról.

A  Testület  3  igen,  1  tartózkodó  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli
javaslatot, és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-3/2016.(II.01.) határozata:

Tárgy: Szándéknyilatkozat  a  „Legyünk  Okosabbak”  Szociális  Szövetkezettel
megkötendő együttműködési megállapodásról

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  a  „Javaslat
szándéknyilatkozat meghozatalára Együttműködési megállapodás megkötésére a „Legyünk
Okosabbak” Szociális  Szövetkezettel”  című szóbeli  előterjesztést  megtárgyalta  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete
szándékát fejezi ki azzal kapcsolatban, hogy hogy együttműködési megállapodást kíván kötni a
„Legyünk Okosabbak” Szociális Szövetkezettel.

Felelős: Elnök
Határidő: azonnal

3. napirendi pont: Javaslat  döntések  meghozatalára  a  Fővárosi  Közigazgatási  és
Munkaügyi  Bíróság  jogerős  határozatában  elutasított  önkormányzati
felülvizsgálati kérelem tárgyában

Váradi  Gábor  elnök: Egy  héttel  ezelőtt  a  Fővárosi  Közigazgatási  és  Munkaügyi  Bíróság
helybenhagyta  az  Egyenlő  Bánásmód Hatóság  /továbbiakban:  EBH/ határozatát,  amelyben  a
város kérelmét elutasította. Az EBH határozatát hagyta jóvá, amelyben megállapította a Bíróság,
hogy Miskolc Város Önkormányzata a telepfelszámolási  programját úgy hajtotta végre,  hogy
nem  volt  semmilyen  terve  az  ott  lakók  elhelyezésével  kapcsolatosan.  Tehát  a  Bíróság  is
kimondta, hogy nem az a baj, hogy valaki telepet akar felszámolni, hanem az, ha nincs hozzá
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terve.  Hangsúlyozza,  hogy  Miskolcnak  semmilyen  terve  nem  volt  a  telepfelszámoláshoz
kötődően. Ezen felül kimondták, hogy közvetett diszkriminációt követett el az Önkormányzat, és
az  Önkormányzatot  több  dologban  kötelezték:  Akció  Tervet  kell  kidolgozni  azokra,  akik  a
területen  (a  Számozott  utcán)  laknak,  az  ő  elhelyezésükre.  Kimondta  továbbá  azt  is,  hogy
azoknak  az  embereknek  a  számára  is  Intézkedési  Tervet  kell  kidolgozni,  akiket  az  elmúlt
időszakban kergettek el.  Megdöbbentő számukra,  hogy Miskolc Város  Önkormányzata olyan
dologban próbálja menteni a mundért, amelyet nevetségesnek nevez. Úgy gondolja, hogy teljesen
egyértelmű: ha valakinek a lakhatását elveszik, akkor lakhatást kellene biztosítani a számukra.
Nem lehet valakit úgy az utcára tenni, hogy annak a megélhetését ne biztosítsák. A városlakók
ma  azt  hiszik,  hogy az  embereket  kistaffirungozzák,  több  millió  forinttal  engedik  útjára.  A
jegyzőkönyv számára hangsúlyozza, hogy az elmúlt időszakban a város egyetlen embernek sem
adott a Számozott utcán egyetlen forintot sem az elköltözésért. Volt 1-2 család, akit a „kirakatba”
betettek, hogy nekik lakást biztosítottak. A Számozott utcáról viszont az elmúlt másfél évben
több mint 100 család tűnt el szinte nyomtalanul. 
Másik téves dolog, amiről beszélni szeretne, az a 35 ezer aláírás, mert ennyi ember írta alá, hogy
Miskolcon szeretné, ha a nyomortelepeket, a nehéz sorsú telepeket felszámolnák. Nem azért írták
alá a nyilatkozatot, hogy tegyék utcára az embereket. Amikor az emberek nehezebb helyzetbe
kerülnek,  akkor  valamelyik  város  vezetésének  –  lehet  nem  a  mostaninak,  hanem  az
elkövetkezendőnek – foglalkoznia kell ezekkel a dolgokkal, mert ezek az emberek valamikor
vissza fognak jönni a peremkerületekből vagy a kanadai migrációból. Ha ez megtörténik, akkor
még  nagyobb  problémát  fognak  jelenteni  a  városnak.  Sokkal  egyszerűbb  lenne  ezeket  az
embereket már most, látható módon elköltöztetni. 50-60 éves emberek kényszerülnek arra, hogy
Kanadában menedékjogot kérjenek, hogy Lyukóban valahova be tudjanak költözni vagy a város
más  peremkerületébe  menjenek.  Úgy véli  borzalmas,  hogy valaki  bérleti  joggal  rendelkezik,
mégsem  hosszabbítanak  vele  szerződést,  mert  ezen  a  területen  lakik.  Ha  valakinek  pedig
tartozása volt, nem adtak részletfizetési lehetőséget, mint más, nem ezeken a területeken lakó
embereknek.  Úgy  gondolja,  hogy  minden  szempontból  diszkriminatív  az  Önkormányzatnak
mindenféle ilyen jellegű intézkedése, amely ezeket az embereket hátrányosan megkülönbözteti.
A bírónő az ítéletében mindezeket jól kifejtette. Az IVS-ben 13. szegregátumként van megjelölve
a  Számozott  utca,  ezeket  az  embereket  fokozott  védelem  illeti  meg,  mindamellett  a
szegregátumokat meghatározó sajátosságok mellett még inkább védelem illeti őket. Megjegyzi,
hogy az Önkormányzat ennek a védelemnek sem tesz eleget. Úgy gondolja, hogy fel kellene
hagyni azzal a fajta politikai hadjárattal, ami az elmúlt időszakban ebben a történetben folyt. Azt
látják, hogy politikai csatározás színterévé vált a nyomortelepek felszámolása. 
Ezzel  kapcsolatban  kell  dönteniük,  kellenek  olyan döntéseket  hozniuk,  amiben azt  mondják,
hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat felszólítja az Önkormányzatot, hogy hajtsa végre a
jogerős  bírósági  döntést,  ne  lakoltasson  ki  senkit.  Készítsen  tervet,  tehát  lakásért  lakást
biztosítson az embereknek. 
Vonják be a Roma Nemzetiségi Önkormányzatot a terv kidolgozásba, mert ha ezt nem teszik
meg, akkor nem írják alá az együttműködési megállapodást a várossal, mert úgy vélik, hogy ez
az alapja annak, hogy erről a dologról a továbbiakban lehessen beszélni. 
Harmadik javaslata, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat a kidolgozásban vegyen részt az
általuk javasolt partnerekkel. Kéri, hogy döntsenek arról, hogy mely partnereket javasolják az
Intézkedési  Terv  kidolgozásában  részt  venni.  Úgy  gondolják,  hogy  akkor  születhet  jól
kidolgozott  terv,  ha  minden  szereplő  ebben  a  dologban,  aki  részt  tud  vállalni  tudósként,
szakértőként, az be tud csatlakozni. Fel kell hagyni a Máltai Szeretetszolgálat egyedi szakértői
véleményével,  mert  úgy  gondolja,  hogy  az  csak  egyfajta  vélemény,  ami  szerinte  az  elmúlt
hónapokban  sokszor  inkább  politikai  véleménynyilvánítás  volt,  mint  a  valódi  érdekek
képviselete. 
Első határozati javaslata, hogyha nem vonják be a Roma Nemzetiségi Önkormányzatot az Akció
Terv kidolgozásába, akkor a Roma Nemzetiségi Önkormányzat ne írja alá az együttműködési
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megállapodást  a  várossal.  Megjegyzi,  hogy  január  31-ig  kellett  volna  felülvizsgálni  az
együttműködési megállapodást az Önkormányzatnak, amellyel kapcsolatban küldtek is már egy
levelet az Önkormányzat számára. 
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés,  észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli  javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-4/2016.(II.01.) határozata:

Tárgy: Akció Terv kidolgozásában részvételi szándék kinyilvánítása

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  a  „Javaslat  döntések
meghozatalára  a  Fővárosi  Közigazgatási  és  Munkaügyi  Bíróság  jogerős  határozatában
elutasított  önkormányzati  felülvizsgálati  kérelem  tárgyában”  című  szóbeli  előterjesztést
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete
felszólítja  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatát,  hogy  a  telepfelszámolás
vonatkozásában készülő Akció Terv kidolgozásába vonja a Roma Nemzetiségi Önkormányzatot. 

Ennek  hiányában  a  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzatával kötendő együttműködési megállapodást nem írja alá.

Felelős: Elnök
Határidő: azonnal

Váradi  Gábor  elnök: Második  határozati  javaslata,  hogy  az  Akció  Terv  kidolgozásában  a
következő partnereket javasolja – ha ezzel kapcsolatban van valakinek észrevétele, javaslata, az
tegye meg. Javaslata: a Roma Polgárjogi Mozgalom, a  Nemzeti és Etnikai Kisebbségi Hivatal
/NEKI/, Havas Gábor, a Roma Parlament és a Miskolci Egyetem Szociológiai Tanszéke. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel.

Lakatos Ernő: Soknak tartja az együttműködő partnerek számát. 

Botos Ferenc: Úgy gondolja, hogy amikor a telepfelszámolási program elindult – 2014. május 8.
napján – ezek a szervezetek segítették a munkákat. Rálátásuk van a helyzetre és szakmailag is
megfelelnek. 

Gulyás  Ferenc: Nem  tartja  soknak  a  bevonni  kívánt  szervezetek  számát,  mert  kivették  a
munkából  az  oroszlánrészt,  nekik  is  köszönhető,  hogy született  egy olyan igazságos  döntés,
amiben a bíróság elmarasztalta Miskolc városát. Ha a város igazából azt gondolja, hogy velük
együtt leülve, közösen elkészítsék az Akció Tervet, ami a családok biztonságát garantálja. Nem
szabad  a  városnak  a  törvénytelenség  mellé  állnia.  A városnak  mindenféleképpen  azon  kell
dolgozni, hogy Miskolc egy élhető képet mutasson. Az emberek szempontjából egy olyan tervet
kell – velük közösen – kidolgozni, ami megfelelő a családok számára. 
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Váradi Gábor elnök: Döntés előtt még indokolni kívánja, hogy miért tesz javaslatot az említett
szervekre.  Részint  egyetért  Lakatos  úrral,  hogy  lehet  sok  a  szervezetek  száma.  A  Roma
Polgárjogi Mozgalom bevonása szerinte teljesen egyértelmű, elejétől benne volt a dologban. A
NEKI kérdőjeles  lehet,  mert  az  egy jogvédő szervezet,  nem biztos,  hogy a  telepfelszámolás
esetében,  de  vannak  olyan  szakértők  –  például  Setét  Jenő –,  akiknek  a  behozatala  nagyban
segítené a program sikerességét. Havas Gábor ’70-es évek óta foglalkozik Miskolccal, nagyon
komoly kutatásai, könyvei jelentek meg, így azt gondolja, hogy megkérdőjelezhetetlen az, hogy
a jelenléte biztosít egyfajta hátteret, ami szükséges, hogy ebben a dologban megjelenjen. A Roma
Parlament  különféle  alkalmakkor  megjelent  Miskolcon  és  ők  is  elég  sokat  tettek  az  elmúlt
hónapokban annak érdekében, hogy ez a dolog nyilvánosságra kerüljön, illetve hogy hathatósan
történjen. A Szociológiai Tanszéket nem most, hanem már évekkel ezelőtt be kellett vonnia az
Önkormányzatnak  a  program  kidolgozásába.  Bár  úgy  gondolja,  hogy  a  tanszék  ebből  a
szempontból inkább városi feladat kellene, hogy legyen. Tehát feltétlenül fontosnak tartja, hogy a
NEKI, Havas Gábor és a Roma Parlament legyen mindenképp a csoport tagja. 

Lakatos Ernő: A felsorolt szervezetek mellett még legalább ennyit fel lehetne sorolni. Az Elnök
úr  által  kérdőjelesnek  vallottakkal  teljesen  egyetért.  Arra  is  kell  gondolni,  hogyha  ilyen
Felszámolási Bizottság létre fog jönni, és ha beavatják őket, biztos, hogy nem fognak minden
részről ennyi szereplőt beengedni. Egyetért a Roma Polgárjogi Mozgalommal, Havas Gáborral és
a NEKI-vel. 

Váradi Gábor elnök: Kéri, hogy akkor külön szavazzanak a szervezetekről.

Tamás Attila: Javasolja a Testületnek, hogy a javaslatukban ne a Szociológiai Tanszék, hanem a
Miskolci Egyetem szerepeljen, többek között azért, mert az egyetem dolgozta ki a Közép-kelet
Európai Roma Stratégiát,  így ki tudna többet ebben a témában, mint az egyetem. Feltételezi,
hogy ezek egyelőre felvetések, mert őket meg kell  keresni,  hogy egyáltalán részt kívánnak-e
venni a munkában. 

Váradi Gábor elnök: Javaslata tehát, hogy egyenként döntsenek a szervezetek tekintetében. 

Sipos  Melinda: Kérdése,  hogy  a  szervezetek  felkéréséről  döntenek,  vagy  arról,  hogy  őket
javasolják az Önkormányzat felé.

Váradi Gábor elnök: Határozati javaslata úgy hangzik majd, hogy a következő szervezeteket
javasolják az Akció Terv bevonására az Önkormányzat számára. A javasolt szervezeteket pedig
megbeszélik, hogy melyek legyenek. 
Öt perc tanácskozási szünetet rendel el.

– Tanácskozási szünetet követően -

Váradi  Gábor  elnök: Határozati  javaslata,  hogy  a  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  az
Intézkedési  Terv  kidolgozásába  a  következő  partnereket  javasolja  bevonni:  Roma Polgárjogi
Mozgalom, Havas Gábor szociológus, Nemzeti Etnikai Kisebbségi Hivatal és a Roma Parlament.
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés,  észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli  javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-5/2016.(II.01.) határozata:

Tárgy: Intézkedési Terv kidolgozásában résztvevő partnerekre javaslat

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  a  „Javaslat  döntések
meghozatalára  a  Fővárosi  Közigazgatási  és  Munkaügyi  Bíróság  jogerős  határozatában
elutasított  önkormányzati  felülvizsgálati  kérelem  tárgyában”  című  szóbeli  előterjesztést
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete
javasolja,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  a  telepfelszámolás
vonatkozásában  készülő  Intézkedési  Terv  kidolgozásába  partnerként  vonja  be  az  alábbi
szervezeteket:

• Roma Polgárjogi Mozgalom,
• Havas Gábor szociológus,
• Nemzeti Etnikai Kisebbségi Hivatal,
• Roma Parlament.

Felelős: Elnök
Határidő: azonnal

Váradi Gábor elnök: Kérdése, hogy a napirendi pont kapcsán van-e valakinek javaslata, amit
érdemes lenne megtárgyalni. 
Tegnap olvasta a Minap újságot és „bicskanyitogató” volt a megnyilvánulása, különösen Szepesi
Sándor írása. Olvasta továbbá Polgármester úr jobbikos intelmeit. Egy Fideszes polgármestertől
nem ezt várják, hogy ilyen jellegű nyilatkozatokat tegyen, amely joggal sérti az érdekképviselet
minden  résztvevőjét,  aki  ebben  a  dologban  valamilyen  módon  részt  vállal.  Kéri,  hogy  a
következő időszakba ezektől a nyilatkozatoktól mentesüljön.
Fontos,  hogy az Önkormányzat  bármilyen általa  vélt  politikai  cselekedetet  tehet,  de ha abba
szeretet nincs, akkor nem valósítja meg azt a fajta eszmeiséget, ami ennek a dolognak a kapcsán
fontos. Ezt azért említette, mert keresztény kormányról van szó és úgy gondolja, hogy fontos az,
hogy nemcsak cselekedni kell, hanem szeretni kell tudni ezt a történetet. Fontos, hogy ebben a
dologban  az  Önkormányzat  hathatósabban  próbálja  meg  ezt  a  részét  kivenni,  illetve  a
szegényekkel  való  gondoskodás  az  egy másik  olyan  irgalmassági  cselekedet,  amely szerinte
mindenki számára kötelező, főleg a városvezetők részéről. Az elhangzottakat nem kioktatásnak
szánja. Mindig azt mondják, hogy nem az a céljuk, hogy bárkivel is viaskodjanak, hanem az,
hogy  megoldásokat  találjanak.  Úgy  látják  azonban,  hogy  a  megoldásokat,  az  emberséges
hozzáállást sokkal jobban képviselik, mint azok, akiknek ezt képviselnie kellene. Azt látják, hogy
az Önkormányzat számára ezek az emberek másod vagy harmadrangú emberek, akik ezeken a
telepeken laknak. 
Kérik az Önkormányzatot, hogy ne csak a Számozott utcán tartsa be ezt a fajta rendeletet, hanem
a  város  minden  pontjára.  Fontos,  hogy  Miskolc  minden  olyan  részére  az  Önkormányzat
Intézkedési Tervet  dolgozzon ki,  amely nemcsak a Számozott  utcára vonatkozik,  hanem más
területekre is. Úgy gondolja, hogy ez nagyon fontos dolog. Fontos az, hogy az Önkormányzat
ezeken a területeken se hajtson végre semmilyen fajta intézkedést, amíg az Intézkedési Terv meg
nem születik.
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Köszöni mindenki munkáját, hogy ilyen gyorsan ülést tudtak összehívni.
A szerdai tüntetéssel, demonstrációval kapcsolatosan pedig további egyeztetéseket tesznek a mai
nap  folyamán,  ahol  szeretné,  ha  legalább  100,  telepen  elő  romával  ki  tudnának  vonulni  a
demonstrációra. Mindannyiukat érinti ez az oktatási rendszer megnyilvánulása. 

A testületi ülést 09 óra 50 perckor bezárja.

K. m. f.

Gulyás Ferenc Váradi Gábor
jegyzőkönyv- hitelesítő elnök 

Sipos Melinda Tóthné dr. Pail Erzsébet
jegyzőkönyvvezető jogi ügyintéző

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Csiszár Miklós
jegyző
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